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Vážení spoluobčané,
máme za sebou hektické období před 

volbami do zastupitelstva našeho města. V 
tomto čase zaznělo hodně pozitivního, ale 
také mnoho negativního vůči těm, kteří se 
zapojují do veřejného života a snaží se udě-
lat něco pro město a také pro spokojenost 
našich občanů. Před volbami to vše gradu-
je. Každý se prezentuje jinak, někdo tím, co 
všechno se za uplynulé období podařilo, ně-
kdo tím, co nemohl prosadit a co by udělal 
kdyby. Tady je třeba si uvědomit, že město 
disponuje určitým rozpočtem, který je dán a 
zastupitelstvo rozhoduje, kde tyto prostřed-
ky jsou v daný moment nejvíce potřeba. 

Hodnocení uplynulých čtyř let už bylo 
zveřejněno v minulých číslech Zpravodaje. 
Každý občan města měl možnost se tímto 
seznámit a nerozhodné možná mohla tato 

fakta podpořit při rozhodování při volbách.
Všichni občané, zvláště pak samotní kan-

didáti, kteří se rozhodli se jít se svou kůži na 
trh, s velkou netrpělivostí čekali na koneč-
né výsledky voleb, které rozhodly o dalším 
směrování našeho města na příští čtyři roky.

Jako občan našeho města mohu teď kon-
statovat, že jsem hrdý na občany Dolního 
Benešova a Zábřehu, že nepodlehli někdy až 
neférové volební kampani a desinformacím 
pouštěným do éteru, nenechali s sebou ma-
nipulovat, a jak svou účasti tak i svými hlasy 
potvrdili současný trend ve městě. Doufám, 
že nově vzniklá povolební koalice naváže na 
práci minulého zastupitelstva a bude pokra-
čovat v započaté práci ke spokojenosti všech 
občanů. 

Máme před sebou nelehký úkol, který se 
netýká jen viditelného budování, oprav a in-

vestic. Je to úkol daleko složitější a to, aby 
občané Benešova opět vystupovali jako jed-
notné sdružení občanů a nedělili se na jed-
notlivé zájmové skupiny. 

Je pochopitelné, že každý je zaměřen ji-
nak, někdo na sport, na kulturu nebo na ná-
boženství, ale nikdy bychom neměli zapo-
mínat, že především jsme občany našeho 
města a že bez spolupráce všech nelze vy-
budovat město, ve kterém stojí za to žít a vy-
chovávat své potomky. Pokud se nám všem 
toto jenom trochu podaří, bude se mám lépe 
dýchat a lépe pracovat. 

Dovolte mi na závěr poděkovat všem voli-
čům za projevenou důvěru a popřát novým 
zastupitelům hodně zdaru v nelehké práci 
pro Dolní Benešov.

Starosta města
Martin Štefek   

JMENNÝ SEZNAM ZVOLENÝCH ZASTUPITELŮ DLE JEDNOTLIVÝCH VOLEBNÍCH STRAN 

Kandidátní listina Kandidát Hlasy

číslo název pořadí 
na KL příjmení, jméno, tituly abs.

1 Sdruž. obč. Dol. Benešova a Zábřehu 1 Štefek Martin 891
1 Sdruž. obč. Dol. Benešova a Zábřehu 5 Hartoš Josef Mgr. 531
1 Sdruž. obč. Dol. Benešova a Zábřehu 7 Halfar Milan 487
1 Sdruž. obč. Dol. Benešova a Zábřehu 2 Petřík Michal Bc. 398
1 Sdruž. obč. Dol. Benešova a Zábřehu 3 Hanke Jiří 402
2 Dol. Benešov a Zábřeh-VĚC VEŘ. 4 Hahn Leon Mgr. 473
2 Dol. Benešov a Zábřeh-VĚC VEŘ. 1 Spruch Richard Ing. 378
3 Česká str. sociálně demokratická 1 Otzipka Jindřich Mgr. 403
3 Česká str. sociálně demokratická 9 Slanina Maxmilián Ing. 361
4 Občanská demokratická strana 1 Manderla Jaroslav Ing. 395
5 DBZ 1 Krömer Jiří Mgr. 667
5 DBZ 3 Šrubařová Ivana PharmDr. 602
5 DBZ 2 Adamíková Marie Mgr. 535
6 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lidová 3 Sovíková Marie Mgr. 559
6 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lidová 1 Koska Jindřich MVDr. 373



Pokračování ze str. 1
V nadcházejícím volebním období bude naše zastupitelstvo jako do-

posud složeno ze zástupců šesti volebních stran. Nejvíce mandátů - 5 
získalo Sdružení občanů Dolního Benešova a Zábřehu oproti minulým 
třem mandátům. Nově vzniklý subjekt DBZ získal při své premiéře dru-
hé místo se třemi mandáty. Po dvou mandátech získalo sdružení D. Be-
nešov a Zábřeh –Věc veřejná oproti minulým čtyřem mandátům, ČSSD 
a KDU-ČSL – tyto dvě strany si udržely počet mandátů stejný jako v 

minulém volebním období. Jeden mandát získala ODS, když doposud 
měla mandáty dva. Osm zastupitelů si své účinkování v zastupitelstvu 
zopakuje, nováčků bude šest, jeden zastupitel je „staronový“.

Zastupitelky ženy jsou v novém zastupitelstvu tři, což je výrazně 
méně než v minulém, kdy bylo zvoleno sedm žen. Dvě se v průběhu 
volebního období vzdaly mandátu. Jedna z důvodu odstěhování, jed-
na z důvodu neslučitelnosti funkcí – stala se zaměstnankyní městské-
ho úřadu.

Další tabulka uvádí celkové hlasy pro jednotlivé volební strany a to jak absolutně,
 tak v procentech, a z toho vyplývající počet získaných mandátů. 

Kandidátní listina Hlasy Počet mandátů

pořadí název abs. v %  

1 Sdruž.obč. Dol. Benešova a Zábřehu 6 588 27,28 5

2 DBZ 4 694 19,44 3

3 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lidová 3 650 15,11 2

4 Česká str.sociálně demokratická 3 438 14,24 2

5 Dol.Benešov a Zábřeh-VĚC VEŘEJNÁ 3 393 14,05 2

6 Občanská demokratická strana 2 388 9,89 1

Poslední tabulka ukazuje volební účast v našem městě, která je přibližně stejná jako před čtyřmi léty. 
Tehdy to bylo 51, 07%.

Počet volených 
členů 

zastupitelstva
Okrsky Voliči 

v seznamu
Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

15 4 3 491 1 751 50,16 1 751 24 151

Všechny další podrobné informace k volbám 
do zastupitelstev obcí lze najít rovněž na we-
bových stránkách Českého statistického úřadu 
www.volby.cz. Najdete zde nejen výsledky dle 
jednotlivých okrsků, ale rovněž absolutní po-
čet hlasů pro každého jednotlivého kandidáta. 
Pokud někoho překvapí vysoký počet hlasů ně-

kterých kandidátů, kteří se nestali členy zastupi-
telstva, toto je způsobeno volebním systémem, 
který zaručuje poměrné zastoupení volebních 
stran v zastupitelstvech a rovněž bere v úvahu 
umístění kandidáta na kandidátní listině.

Na závěr dodávám, že starosta, místosta-
rosta a členové rady zůstávají ve svých funk-

cích až do nového obsazení těchto funkcí. 
Volba proběhne na ustavujícím zasedání no-
vého zastupitelstva města, které se bude konat 
mezi 8. a 15. listopadem. Přesný termín bude 
samozřejmě zveřejněn.

Ing. Libuše Vichtorová
tajemnice MěÚ

PODĚKOVÁNÍ
Vážení spoluobčané, dovolte, abych Vám jménem 

Sdružení občanů Dolního Benešova a Zábřehu poděkoval za vaší účast 
a podporu ve volbách do městského zastupitelstva.

Martin Štefek  a všichni členové našeho sdružení

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,
před pár dny se uzavřely volební místnosti a vy jste svými 

hlasy zvolili nové zastupitelstvo našeho města. 
Chci vám všem, kteří jste k volbám přišli, upřímně poděkovat. 

Nesmírně si vážím vaší občanské zodpovědnosti a odhodlanosti 
vyjádřit svou vůli prostřednictvím těchto voleb. 

Tím jste vytvořili na čtyři roky základní předpoklad pro řízení 
Dolního Benešova. Toto poděkování činím nejen jménem svým, 

ale v zastoupení všech kandidátů za KDU-ČSL.

MVDr.Jindřich Koska

PODĚKOVÁNÍ
Sdružení nezávislých 

kandidátů - DBZ 
děkuje všem voličkám 

a voličům v Dolním Benešově 
a Zábřehu za podporu 

v komunálních volbách 2010. 
Dosažený výsledek, kdy jsme 

získali 3 mandáty v zastupitelstvu 
města a čtyři pozice mezi 
prvními sedmi kandidáty 

podle počtu získaných hlasů,
 je pro nás velmi zavazující 

a uděláme vše pro to, abychom ne-
zklamali Vaši důvěru. 

Ostatním stranám a sdružením gra-
tulujeme k jejich výsledkům. 

Za sdružení nezávislých 
kandidátů - DBZ 

Mgr. Jiří Krömer



Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 
Z jednání  75. schůze rady města dne 

16.9.2010 
Rada  města  s c h v á l i l a  
- Úpravu návrhu zadání změny č. 4 územ-

ního plánu města: zákaz realizace staveb bi-
ospaloven a bioplynových stanic ve všech 
zónách výroby. V zóně technické vybave-
nosti (ozn. TV – 2) stanovit jako přípustné 
umístění zařízení související se zpracováním 
bioplynu (tzv. skládkového plynu), který je 
produkován a jímán ze skládky odpadu.

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
- Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene s firmou Hlučín.net, je-
jímž obsahem je umístění optické sítě firmy 
na pozemcích města a pověřila starostu pod-
pisem smlouvy.      

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
- Umístění dvou kusů směrových tabulí 

na sloupech veřejného osvětlení města pro 
Hřebčín Albertovec za cenu 1000,- Kč/rok.

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
- Změnu nájemní smlouvy na saunu na 

Osadě Míru v bodě „Doba pronájmu“ a to z 
doby neurčité na dobu 15 let.

Pro hlasovali  3, proti 1, zdrželi se 0
- Použití služebního vozidla Ford Tran-

sit pro jízdu handicapovaných dětí na letiš-
tě Brno s 80% slevou z ceny dle ceníku měs-
ta – 2 253,60 Kč (vč. DPH) (4-0-0)

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
- Zproštění poplatků z prodeje vstupenek 

na krajské výstavě psů, která se konala dne 
12.9.2010

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
- Výsledek výběrového řízení na veřej-

nou zakázku „Oprava – rekonstrukce části 
místní komunikace III. třídy, spojující Dol-
ní Benešov, část Zábřeh se silnicí III/4671“. 
Dodavatelem stavby bude firma JANKO-
STAV s.r.o., Ostrava-Kunčice, Štěpaňákova 
31/714. Jedná se o komunikaci ze Zábřehu 
na Výhodu.

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  n e s c h v á l i l a  
- Žádnou z variant umístění transformač-

ní stanice ČEZ 110/22 kV na území našeho 
města

Pro hlasovali 0, proti 4, zdrželi se 0 
- Žádost o změnu územního plánu v ob-

lasti výrobní zóny na severu města tak, aby 
se dala postupně zastavovat jednotlivými in-
vestory.

Pro hlasovali 0, proti 4, zdrželi se 0 

- Žádost obce Bohuslavice o zapracování 
cyklostezky mezi Dolním Benešovem a Bo-
huslavicemi do změny č. 4 územního plánu 
města. Návrh bude zapracován do další změ-
ny ÚP.

Pro hlasovali 0, proti 4, zdrželi se 0 
- Rada města doporučila odboru výstav-

by povolit pokácení stromů na pozemcích 
města p.č. 730/2, 730/3 na Osadě Míru (dva 
modříny) a p.č. 353/2 a 353/7 na ulici Ná-
dražní (dva jasany

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
Z jednání  76. schůze rady města dne 

4.10.2010 
Rada  města  s c h v á l i l a  
- Výsledek výběrového řízení na veřejnou 

zakázku „Úprava vodního režimu odvodně-
ním, 2. etapa – Dolní Benešov, Osada Míru“. 
Dodavatelem stavby bude firma KARO in-
ženýrské sítě s.r.o., Železárenská 21, Ostrava.

Pro hlasovali  4, proti 0, zdrželi se 0
Z jednání   77. schůze rady města  dne  

11.10.2010 
Rada  města  s c h v á l i l a  
- Zápis do kroniky města roku 2009 a od-

měnu kronikářce. 
Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
Z jednání 30. zasedání zastupitelstva měs-

ta dne 30. srpna 2010 
 Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Prodat pozemek p.č. 31/1 v k.ú. Zábřeh 

u Hlučína o výměře 810 m2 za nabídnutou 
cenu 505 Kč/m2. 

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.
- Prodat pozemek p.č. 31/2 v k.ú. Zábřeh 

u Hlučína za celkovou nabídnutou cenu po-
zemku o výměře 770 m² 501 000 Kč. 

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.
- Prodat pozemek p.č. 31/3 v k.ú. Zábřeh 

u Hlučína za celkovou nabídnutou cenu po-
zemku o výměře 763 m² 431 501 Kč. 

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.
- Vydat OZV č. 3/2010 o místním poplatku 

za provozovaný výherní hrací přístroj nebo 
jiné technické zařízení.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.
- Přijmout účelovou neinvestiční dotaci ur-

čenou na úhradu výdajů jednotek sborů dob-
rovolných hasičů obcí v roce 2010 od Morav-
skoslezského kraje v celkové výši 14 300 Kč 
za podmínky, že zastupitelstvo MS kraje roz-
hodne o poskytnutí této dotace,

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.
Zastupitelstvo města  s c h v á l i l o
- Záměr prodeje pozemku města p.č. 2254 

o výměře 511 m2 za cenu 98,- Kč/m2.  Jedná 
se o pozemek – bývalý vodní tok u Přehyně.

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 1
- Rozpočtové opatření v předloženém zně-

ní, které tvoří nedílnou součást usnesení.   
Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0. 
Z jednání 31. zasedání zastupitelstva měs-

ta dne 4. října 2010 
 Zastupitelstvo města   r o z h o d l o

- Vyhlásit záměr prodeje pozemku p.č. 31/3 
v k.ú. Zábřeh u Hlučína za podmínek uvede-
ných v zápise. Jedná se o opakovaný prodej, 
kdy zájemce s nejvyšší nabídkou ze srpnové-
ho zastupitelstva se koupě pozemku vzdal.

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- O prodeji pozemku města p.č. 2254 o vý-

měře 511 m2 za cenu 98,- Kč/m2. Jedná se o 
pozemek – bývalý vodní tok u Přehyně, který 
protíná ostatní pozemky vlastníka. 

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Navýšit roční příspěvek Základní ško-

ly Dolní Benešov o 130 000,- Kč na vybavení 
počítačové učebny v Zábřehu

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Profinancovat investiční akci „Školní 

hřiště v areálu Základní školy Dolní Bene-
šov“ ve výši 20 487 785,- Kč vč. DPH. Nákla-
dy spojené s touto akcí budou hrazeny z roz-
počtu města a v současné době jsou zahrnu-
ty v rozpočtovém výhledu na léta 2011-2014.

Město zároveň bude hradit každoroční pro-
vozní ztrátu tohoto zařízení, které bude vy-
budováno za pomocí dotace ROP Moravsko-
slezsko z oblasti podpory rozvoje venkova.

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- O přijetí účelové neinvestiční dotace ur-

čené na pokrytí mimořádných výdajů vznik-
lých v souvislosti s povodněmi, které postih-
ly území kraje v květnu a červnu 2010 s urče-
ním pro jednotku sboru dobrovolných hasičů 
města ve výši 24 600,- Kč od Moravskoslez-
ského kraje a o přijetí „Podmínek použití ne-
investiční účelové dotace“ z rozpočtu MS kra-
je dle přílohy č. 1 tohoto usnesení   

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0
- O přijetí účelové neinvestiční dotace 

určené na náhradu ušlého výdělku členů 
jednotek sboru dobrovolných hasičů obcí, 
úhradu mzdových výdajů a zákonného po-
jištění členů jednotek sboru dobrovolných 
hasičů, za pracovní pohotovost člena vy-
konávajícího službu v jednotce jako své za-
městnání, na odměny z dohod o pracích 
konaných mimo pracovní poměr, na odmě-
ny členů, kteří mají s obcí uzavřenou do-
hodu o pracích konaných mimo pracovní 
poměr za výjezd jednotky na výzvu povod-
ňového orgánu, místní ohlašovny požáru 
nebo územně příslušného operačního a in-
formačního střediska Hasičského záchran-
ného sboru kraje při záchranných a likvi-
dačních pracích vyvolaných povodněmi v 
měsících květnu a červnu 2010 ve výši 3 
300,- Kč od Moravskoslezského kraje  a o 
přijetí „Podmínek použití neinvestiční úče-
lové dotace“ z rozpočtu MS kraje dle přílo-
hy č.1 tohoto usnesení.

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0
Zastupitelstvo města  s c h v á l i l o
- Střednědobý plán sociálních služeb a sou-

visejících aktivit pro Hlučínsko na období 
2010-2013.   

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Rozpočtový výhled města na období 

2011-2014    
Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- dle § 47 odst. 5 zákona č.183/2006 Sb. o 

územním plánování a stavebním řádu (sta-
vební zákon) zadání územního plánu Dolní 
Benešov – změna č.4, které mimo jiné obsa-
huje zákaz realizace staveb biospaloven a bio-
plynových stanic ve všech zónách výroby. 

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdržel se 1



Doplňuji jména představitelů naší obce o sta-
rosty a předsedy MNV ještě před vznikem ČSR. 
S nejnovějšími výsledky z posledních komunál-
ních voleb tak získáme ve Zpravodajích letošního 
roku téměř kompletní jmenovitý přehled všech 
představitelů naší obce za posledních 150 let, 
v různých politických a hospodářských etapách 
vývoje v naší obci.

Před 1.světovou válkou do roku 1920 se 
z archivů dovídáme, že v roce 1860 i v roce 
1876 byl starostou městečka Jan Kořistka a 
rychtářem  Leopold Hein. V roce 1883-1889 byl 
starostou pekařský mistr Josef Faika, mezi rad-
ními byli měšťané Jan Lelek, Jan Hofman a sedlák 
F.Bezuch. V roce 1895 byl starostou Benešova Jan 
Lelek a radním zůstal Frant.Bezuch. V roce 1900 
byl nadále starostou Jan Lelek, radními Lorenz 
Lelek, Hlubek a Hoferek a zastupiteli  Hošický, 
Kořistka, Persich, Chřibek, Reiman, Hofman, 
Kladiva a Dominik. Také v roce 1903 byl staros-
tou Jan Lelek, radními sedláci Bezuch, Hlubek a 
Hoferek a zastupitelé sedláci Zawadský a Hošický, 
měšťané Hofman, Lorenz Lelek, Persich a Rei-
man, hospodští Dominik a Wilpert, kolář Štefek, 
stolař Bezuch a chalupník Chřibek. Ještě v roce 
1908 stál v čele obce starosta Jan Lelek, radními 
byli Bitta, Poštulka a Wilpert. Od roku 1909 už 
byl starostou Josef Bitta (i v roce 1914 až do 
připojení Hlučínska k ČSR), radními byli Novák, 
Poštulka a Reiman.

Při prvním českém sčítání lidu 16.2.1921 
měla naše obec Dolní Benešov 1894 obyvatel. 
V červnu 1920 byla rozpuštěna dosavadní místní 
samospráva a nahrazena správní komisí v čele 
s vládním komisařem Josefem Poštulkou. Členy 
správní komise se stali Johann Widlak, Hein-
rich Koska, Leopold Hoschűtzky, Alois Persich, 
Karel  Letzian, Josef Kotala, Alois Besuch, Josef 
Nawrath, Petr Komárek, Emil Faika, Anton Ra-
doschowsky, Alex Onderka a Friedrich Korzistka.

V prvních obecních volbách (v ČSR) v září 
1923 vyhrála Německá křesťansko-sociální li-
dová strana, získala 13 mandátů a její představitel 
Bedřich Kořistka se stal starostou obce. Čsl.stra-
na lidová získala 8 mandátů a sociálně demokrat-
ická  strana 3 mandáty. Ve druhých obecních vol-
bách v roce 1927 byl starostou zvolen Josef Bitta 
za křesťansko-sociální stranu, která opět vyhrála 
volby. Obecním tajemníkem byl řídící učitel 
(Červené školy) František Hrazdíra. Josef Bitta se 
stal starostou i ve volbách v roce 1931 a byl jím až 
do obsazení Hlučínska Německem v říjnu 1938. 

7.10.1938, den před příjezdem německého 
vojska do obce se ujal vedení obce Karl Paw-
lik. Samozvaný Bűrgermeister Pawlik  byl 
definitivně jmenován až v březnu 1939, a ve 
funkci se se svými radními (Alfred Besuch, Emil 
Mrkva, Adolf Nawrat, Johan Persich a Karl Svo-
boda) udržel až do konce války. 

Hned po osvobození byl vytvořen Revoluční 
národní výbor s předsedou Františkem Han-
dlem, krátce po něm převzal funkci Karel 
Drabík a zanedlouho Petr Klok. V červnu 1945 
byly všechny národní výbory na Hlučínsku 
rozpuštěny a nahrazeny správními komisemi. 
Správním komisařem v naší obci byl jmenován 
Ondřej Vantuch, člen KSČ z Kozmic. V květnu 
1946 se konaly první poválečné volby s kan-
didátkami 4 politických stran. Zvítězila Strana li-
dová s 10 mandáty, soc. demokracie s 9 mandáty, 
Strana nár. soc. se 3 mandáty a KSČ se 2 mandá-

ty. Předsedou MNV byl zvolen Karel Očko za 
stranu lidovou, 1. náměstkem Bruno Štverka za 
soc.dem. a 2.náměstkem Valentin Kužílek za 
národní socialisty. Další členové rady MNV byli 
Jan Vidlák a Eduard Žatecký za lidovce, František 
Osmančík a Eliška Pavelková za soc.dem. a Jan 
Struž za KSČ.  V lednu 1948 byl předseda Očko 
odvolán z funkce lidovou stranou a vyměněn 
rolníkem Josefem Hoferkem.  Ten však byl hned 
po únorových událostech „vykázán z obecní 
kanceláře“ (odvolán byl i obecní tajemník Frant. 
Besuch) a vedení se ujal Místní akční výbor 
Národní Fronty s 5 komunisty a 2 soc.dem.  Do 
funkce předsedy MNV byl jmenován člen SNB a 
KSČ Halaša, 1.náměstek byl Alois Zapletal za soc.
dem. a 2.náměstek komunista Josef Písek, který 
byl už od dubna  1948 předsedou MNV. V radě 
byli  Bažan, Halský, Hoferek, Kostřánek, Parolek, 
Pavelek a Zapletal. Předsedu Píska  vystřídal  
v dubnu 1950 Alois Zapletal a od června 1950 
místní rodák Bruno Štverka (díloved. MSA), 
který byl zvolen na veřejné schůzi občanů. Od 
října 1952 jmenoval akční výbor NF nový MNV, 
do jehož čela byl postaven učitel  Josef Salga. 
Místopředs. byl Hoferek, členové rady Ligas, 
Stareček, Janoš, Gaidečka, Bialasová, Prchalová, 
Antonín Mlýnek, tajemník Edvin Pěgřim.

V roce 1954 se konaly druhé poválečné volby 
podle nového volebního zákona.  Už nebyly jiné 
politické strany jen KSČ, na kandidátku bylo 
vybráno 24 poslanců (po jednom z 24 obec-
ních obvodů), kteří všichni byli zvoleni. Z nich 
byla vytvořena 7členná rada: Předseda MNV 
Jan Janoš (horník v.v.), náměstek předs. Pos-
tulka, tajemník Prchala, členové Bitta, Fryšavský, 
Stareček, Onderková. V dalších volbách v roce 
1957 bylo 26 poslanců, a volby dopadly stejně 
jako předchozí na 99%. Předsedou  opět Jan 
Janoš, místopředs. Werner Prchala a tajem-
níkem Václav Procházka. V radě byli Bitta, Salga, 
Stuchlík a Bialasová. V roce 1958 byli Prchala a 
Procházka uvolnění pro polit.funkce na OV KSČ, 
místo nich přišel Janošek a Ligas. V roce 1959 se 
Prchala vrátil na místo tajemníka. 

V roce 1960 byli z 29 poslanců zvoleni: 
Předseda Ladislav Schulz (horník v.v.), místopř. 
Janoš, tajemník Prchala, členové rady Seidel, 
Salga, Miketa, Martiník, Onderková, Vavřínek, 
Ošmera, MUDr.Petrus. Ve volbách v roce 1964 
bylo 1762 voličů, všech 33 poslanců bylo zvo-
leno 98,5% hlasů. Předseda MNV Werner Pr-
chala, náměstkem Schulz, tajemnicí Adelheida 
Janíková, radní  Seidel, Ligas, Zatloukal, Gemsa, 
Dr.Dobeš, Sekáček. Koncem roku 1965 byl 
z funkce předsedy MNV odvolán Prchala, nah-
radil ho od 1.1.1966 Ludvík Ligas. Náměstek 
Schulz se odstěhoval do Ostravy, místo něj zvo-
len Julínek. V roce 1968 se měly konat volby, 
vzhledem k politickým událostem se nekonaly 
a dosavadní funkcionáři zůstali na MNV další 
funkční období. Po volbách koncem roku 1971 je 
novým předsedou MNV Valter Benek (vedoucí 
kontrolor MSA), místopředsedou Erich Sekáček 
a tajemnicí zůstala A.Janíková. Další radní - 
Julínek, Gemsa, Boháč, Ligas, Warner.

Ve volbách v roce 1976 byl počet poslanců 
zvýšen na 50, z nichž do 11 členné rady byli 
jmenováni: Předseda MNV Miloš Kukla, 
místopředs. Valter Benek, tajemník Ludvík Baar, 
členové rady J.Fojtík, J.Hluchník, ing.Knapík, 
Kramolišová, M.Ostárková, R.Kupka, E.Ranoš a 
Z.Šimek. Koncem roku 1978 byla vzhledem ke 
sloučení obce Zábřeh s Dolním Benešovem na 
společném zasedání rad MNV schválena změna 
dosavadní rady u dvou členů. Ing.Knapík a Šimek 
byli nahrazeni 2 zábřežskými poslanci Berthol-
dem Balarinem a Josefem Pačkou. Při sčítání 
lidu k 1.11.1980 měla naše integrovaná obec 4103 
obyvatel, z toho 653 v části Zábřeh.

Ve volbách v roce 1981 vzhledem k integraci 
obcí vzrostl počet poslanců na 70 a do 11 členné 
rady byli zvoleni: Předseda MNV Miloš Kukla, 
místopředsedkyně Alena Dudková, tajem-
ník Ludvík Baar, ostatní členové rady E.Ranoš, 
J.Pačka, M.Smetanová, E.Prchala, H.Thiemlová, 
R.Kupka, ing.Knapík, J.Hluchník. Volby v roce 
1986 potvrdily ve funkci předsedy MNV již 
potřetí Miloše Kuklu, k obměně došlo jen u tří 
členů rady: Ranoše, Kupku a Hluchníka nahradili 
ing.Kašing, K.Radošovský a M.Škoda.

Hilda Šťotková

PŘEHLED PŘEDNÍCH PŘEDSTAVITELŮ NAŠÍ 
OBCE ZA POSLEDNÍCH 150 LET



Zákonem o provozu na pozemních komunikacích 
je stanoveno, že řidič je povinen podrobit se lékař-
ské prohlídce nejdříve 6 měsíců před dovršením 60, 
65 a 68 let věku, nejpozději v den dovršení stanove-
ného věku, po dovršení 68 let věku se musí podrobit 
takové prohlídce každé dva roky.

Posouzení zdravotní způsobilosti provádí posuzu-
jící lékař na žádost žadatele. Po provedení lékařské 
prohlídky vydá posuzující lékař žadateli Posudek o 
zdravotní způsobilosti k řízení motorových vozidel. 
Řidič musí mít při řízení vozidla „Posudek“ s sebou, 
ten musí mít písemnou formu a musí být originální.

Ze zkušeností však vím, že řidiči mají problé-
my při silniční kontrole jak s formátem – velikostí 
„Posudku“, tak s jeho povinnými náležitostmi, pro-
to bych rád uvedl, že „Posudek“ může být i v jiném 
formátu, např. A5 a může mít i jiné uspořádání ná-
ležitosti, než je uvedeno v jeho vzoru. Musí však být 
jednoznačný, musí obsahovat všechny náležitosti 
uvedené ve vzoru „Posudku“, který je součástí vy-
hlášky č. 253/2007 Sb.

Pokud řidič starší 60-ti let nepředloží při silniční 
kontrole výše uvedený „Posudek“, hrozí mu pokuta 
od 5 000 – 10 000Kč a zákaz řízení od 6-ti do 12-ti 
měsíců. Taktéž mu bude za takové jednání zapsáno 
do jeho evidenční karty řidiče 5 bodů.

Vážení řidiči, nechci Vás tímto příspěvkem za-
strašovat, ale pouze upozornit na to, abyste nepod-
ceňovali výše uvedené legislativní požadavky, kte-
ré nelze žádným způsobem, jak u policie, tak i před 
správním orgánem, usmlouvat. Na závěr dodávám, 
že „Posudek“ lze také nalézt např. na www.vogelme-
dia.cz.

Přeji šťastnou cestu

Robert Vitásek
Odbor dopravy a silničního hospodářství

Na letošní podzimní obloze budou večer 
viditelné dva zajímavé objekty sluneční sou-
stavy – planeta Jupiter a periodická kometa 
103P Hartley. Nový dalekohled astronomic-
kého kroužku tedy bude mít co nabídnout k 
pozorování a jediné co je ještě potřeba k po-
zorování je jasná obloha.

Planeta Jupiter je největší planetou slu-
neční soustavy a svým gravitačním polem 
ovlivňuje také ostatní tělesa, mezi nimi také 
výše jmenovanou kometu. Právě díky jupi-
terově gravitaci se kometa dostala na drá-
hu, která se těsně přibližuje k dráze Země. 
Jupiter je také ze země dobře pozorovatelný, 
neboť po Venuši – nejbližší planetě k Zemi 
září nejjasněji na obloze. Již po setmění je 
viditelný na jihovýchodním obzoru jako 
první jasná hvězda a postupně v průběhu 
noci projde jižní oblohou a ráno na jihozá-
padě zapadá. Je tedy pozorovatelný téměř 
celou noc.

Jupiter má také celou rodinu satelitů, z 
nich největší jsou tvz. Galileovy měsíce, obje-
vil je již před 400 sty lety italský astronom Ga-
lileo Galilei svým prvním jednoduchým da-
lekohledem. Kromě těchto čtyř měsíčků jsou 
pozorovatelné také povrchové útvary v atmo-

sféře planety. Jupiter je opravdu velká plane-
ta a tak již při malém zvětšení je viditelný ko-
touček s výraznými tmavšími pásy v blízkos-
ti rovníku. Čas od času je pozorovatelný i do-
pad rozpadlé komety nebo asteroidu, kdy se 
po dopadu na povrchu vytvoří světelné efek-
ty přetrvávající i několik dnů. Rotace planety 
je poměrně rychlá – 12 hodin, takže útvary na 
povrchu  vidíme během jedné noci i z opač-
né strany planety.

Na konci října došlo k velmi blízkému prů-
letu Komety 103P Hartley okolo Země. Právě 
díky planetě Jupiteru, který vychýlil její drá-
hu, tak budeme moci sledovat kometu nejen 
ze Země, ale proletí okolo ní také vesmírná 
sonda Deep Impact vyslaná NASA. Kome-
ta je pozorovatelná již od října a bude dob-
ře viditelná ještě po celý listopad. Kometu ob-
jevil australský astronom Malcolm Hartley již 
v roce 1986. Po většinu minulého století byla 
však daleko od Slunce a nebyla pozorovatel-
ná. Až přiblížení k Jupiteru v r.1971 snížily 
vzdálenost přísluní  a tak se kometa stala lépe 
pozorovatelnou.

 Její letošní návrat je zdaleka nejpřízni-
vějším návratem v historii. Jádro komety je 
však velice malé, průměr je odhadován oko-

lo 1 km. Životnost takové komety asi nebude 
dlouhá a pokud při každém návratu ke Slunci 
odpaří tolik hmoty jako dosud, pak se po 15 
– 20 návratech zcela rozpadne. Komety jsou v 
podstatě tělesa, jejíž jádra tvoří směs hornin 
zmrzlých plynů a vody (špinavá sněhová kou-
le). Při každém přiblížení ke slunci se pak z 
jádra vlivem rostoucí teploty začne odpařovat 
plyn a vodní pára a vytvoří tvz. kómu – mlha-
vý obláček, který pak osvětlený Sluncem vy-
tváří charakteristický monetární vzhled. U 
velkých komet se z uvolněného materiálu ješ-
tě tvoří chvost, ten se může táhnout i milióny 
km za kometou.

Zájemci o pozorování těchto zajímavých 
objektů mohou navštívit hvězdárnu kulturní-
ho domu každý pátek večer při setmění, pod-
mínkou je ovšem jasná obloha. Po dohodě lze 
pozorování domluvit i v jiných dnech.

Kontakt:  
Karel Proksch
tel.     553 651 004
František Gaidečka
mob. 732 845 328
Mail: frantisek.gaidecka@agroup.cz

Za AK KD Dolní Benešov 
K.Proksch a F.Gaidečka

KOMETA HARTLEY PROLETÍ BLÍZKO ZEMĚ

Informace dříve 

narozeným řidičům
MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Poslední číslo letošního Zpravodaje držíte právě v rukou. Nebu-
du se zde rozepisovat  a rozesmutňovat nad neuvěřitelnou rychlos-
tí běžícího času i když je tomu tak . Mých pár řádků bude dnes 
veskrze praktických.

V minulých dvou měsících přibyly k našim skoro 15 000 svaz-
kům, tolik knih totiž tvoří knižní fond dolnobenešovské knihovny, 
tyto další knihy:

Knihy pro dospělé :
Lanfield, C.: Démonium, Haineult, P.: Jak využít životních změn, 

Thompson, K.: Péče o batolataTarrant, V.E.: Ponorky útočí, Jaskol-
ka, A.: Cesta do říše snů, Collins, J.: Milenci a mstitelé, Price, K.: 
Angel, Brod, T.: Tobrucké krysy, Kaneharo, H.: Autofikce, Fielding, 
J.: Ještě mě nezabíjej, Lanczová, L.: Milenky a milenci, Murakami, 
R.: Čáry, Monyová, S.: Poslední extáze, Dekker, T.: Dcery Lamače 
kostí, Towsend, S.: Ztracené deníky Adriana Molea, Virtue, D.: Lé-
čení čaker, Klein, B.: Poznej svého anděla, Zeyer, J.: Radúz a Mahu-
lena  atd.

Knihy pro děti a mládež:
Disney, W.: Kuchařka pro Barbie, Seifertová, Z.: Tajemný Go-

lem, Mádrová, J.: Zvířátka žijí všude, Minte-Koenig:  Jak přičaro-
vat lásku, Loevenbruck:  Moira. Noc vlčice, Moira. Válka vlků, Go-
leszowski,P.: Ovečka Shaun, Blyton, E.: Pozor, jede Noddy, Wilso-
nová, J.: První láska, Roger, R.: Emily Strange a Ztracené dny, Beš-
ťáková,E.: Bára, Flíček a …, Gaardner, N.: Tajemství karet, Stre-
kowska,Z.: Zvědavá písmenka, Clemson, L.: Užitečná matematika 
atd.

POZOR
1.listopad – 11. listopad 2010

knihovna uzavřena – revize knihovního fondu
Prvních čtrnáct dnů v listopadu bude v knihovně probíhat pravidelná, 

každých pět let se opakující, povinná revize všech knih.
Od pondělí  15. listopadu, pak bude knihovna opět otevřena pro všech-

ny své čtenáře, na které se už teď těším.
Jana Güntherová

 vedoucí knihovny



PROSÍME  NEPŘEHLÉDNĚTE  !!!

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Vážení rodiče,
také vítání občánků do svazku města je dlouholetým zvykem.

Vzhledem k platnosti zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních úda-
jů a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů a zákona č. 
133/2000 Sb., o evidenci obyvatel a rodných číslech a o změně některých 
zákonů (zákon o evidenci obyvatel), není možné využívat údaje z eviden-
ce obyvatel pro jiné účely, než stanoví zákon. Z tohoto důvodu se na Vás 
obracíme touto cestou.

Slavnostní vítání občánků se nyní připravuje pro děti narozené od 
1.4.2010 a týká se dětí, které mají trvalý pobyt na území města Dolní Be-
nešov a části Zábřeh. Přihlásit se mohou také rodiče dříve narozeného dí-
těte, kteří vítání v měsíci červnu 2010 nestihli.

Máte-li zájem se zúčastnit se svým dítětem slavnostního obřadu ví-
tání občánků, dostavte se do 12.11.2010 maminky osobně na matriku k 
p.Janě Spruchové (tel. 553 651 285, kl. 18) nebo k p.Ireně Moricové (553 
651 285, kl. 26) v pondělí a středu od 8.00-12.00, 13.00 – 17.00 hodin,  v 
úterý, čtvrtek a pátek od 8.00 – 12.00 hodin a od 13.00 – 14.30 hodin a do-
ložte k ověření těchto skutečností:

• originál rodného listu dítěte
• platný občanský průkaz

Pokud matka dítěte nemá (dítě ano) trvalý pobyt v našem městě, dosta-
ví se na městský úřad osobně otec dítěte.

Slavnostní přivítání občánků se uskuteční v neděli 21. listopadu 2010 
v 15.00 hodin v obřadní síni Městského úřadu v Dolním Benešově.

matrikářka

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
Novomanželům 

blahopřejme 

Petr Stuchlík     a     Martina Nawrathová
Karviná                     Dolní Benešov 

Zlatým manželům 
blahopřejeme

Manfréd Kies      a    Anežka Kiesová, 
         roz. Kosáková
Dolní Benešov           Dolní Benešov

Malé vítáme a rodičům

blahopřejeme

Jan  Nováček, Dolní Benešov
Viktor Kozma, Dolní Benešov
Natálie Paverová, Dolní Benešov
Ema Nováková, Dolní Benešov
Anna Turková, Dolní Benešov
Alice Bartoncová, Dolní Benešov
Viktorie Kozelková, Dolní Benešov 

Jubilantům přejeme hodně 

zdraví a spokojenosti

70 let 
Jarmila Drastíková, Dolní Benešov  

80 let 
František Balarin, Zábřeh  

85 let 
Reinhold Malchárek, Dolní Benešov

Olga Mrkvová, Dolní Benešov

Budeme na Vás 

vzpomínat …

Elfrída Ondruschová, Dolní Benešov           
Evald Liebner, Dolní Benešov 
Jana Janošová, Dolní Benešov 
František Mlýnek, Dolní Benešov
Miloslav Vaculka, Dolní Benešov
Anna Lorková, Dolní Benešov

Tyto události 
zveřejňujeme 

pouze se souhlasem:

* snoubenců při uzavření 
   manželství
* rodičů při narození dítěte
* jubilantů nebo rodinných 
  příslušníků při významném 
   jubileu (70, 75, 80, 85, 90 a více)
* pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla zpravo-
daje je k 10.12.2010.
Bližší informace na MěÚ Dolní 
Benešov – matrika – tel.: 553 651 
285, kl. 18  

matrikářka

BLAHOPŘÁNÍ 

JUBILANTŮM 
Vážení spoluobčané,
popřát jubilantům je zvykem v našem městě již řadu 

let. 

Vzhledem k platnosti zákona č. 101/2000 Sb., o ochra-
ně osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů a zákona č. 133/2000 Sb., o evidenci 
obyvatel a rodných číslech a o změně některých zákonů 
(zákon o evidenci obyvatel), není možné využívat údaje 
z evidence obyvatel pro jiné účely než stanoví zákon. Z 
tohoto důvodu se na Vás obracíme touto cestou.

Přejete-li si, aby od 01.01.2011 zástupci města, úřadu 
nebo členové komise pro školství, kulturu a sociální zá-
ležitosti při MěÚ Dolní Benešov osobně poblahopřáli k 
významnému jubileu (80, 85, 90- ti a více) nebo k výro-
čí svatby (zlatá svatba, diamantová svatba…) Vám nebo 
příbuzným, dostavte se prosím k vyplnění formuláře na 
Městský úřad v Dolním Benešově, odbor vnitřních a so-
ciálních věcí k p. Ireně Moricové (tel.:553 651 285 kl. 
26) nebo na matriku k p. Janě Spruchové (tel.:553 651 
285 kl.18).  U starších občanů, kteří se nebudou moci 
sami dostavit na městský úřad, mohou vypsat formulář 
jejich rodinní příslušníci nebo přátelé. Stejné podmín-
ky už také platí při zveřejnění životních událostí v dol-
nobenešovském zpravodaji (narození, uzavření manžel-
ství a úmrtí).

Již nyní můžete nahlásit data výročí jubilantů od 
01.01.2011 do 31.12. 2011.

Děkujeme všem za pochopení a věřte, že k tomuto 
kroku přistupujeme pouze z důvodu nutnosti dodržo-
vání zákonů.

matrikářka



LETNÍ TÁBOR STARÉ HAMRY 2010

KARLOSŮV SVĚT
1.července, jako již tradičně, se děti z Bo-

latic, Dolního Benešova  a širokého okolí vy-
daly  na 14 denní rekreaci do oblíbeného bes-
kydského střediska ve Starých Hamrech. 

Po celou dobu na všechny účastníky tábo-
ra opět dohlížel sám „ Karlos Veliký“. Na po-
moc si vzal několik zdatných pomocníků, kte-
ří měli za úkol zkrotit a zabavit 79 táborní-
ků. Děti byly rozděleny do 7 družstev.  Každé 
družstvo mělo svého vedoucího. Mezi vedou-
cí patřila již známá jména jako například Ha-
nička, Nikolka, Terezka, Kikián, Pepík a Hon-
za. V kolektivu jsme také přivítali jednoho ve-
doucího-nováčka, naši Evičku. Další pomoc-
nou silou byli instruktoři Gabka, Marťas a Pa-
trik. Jak se stalo již tradicí, na Hamry nás do-
provázel také zdatný a velmi šikovný doktor 
Tom se svou ženou Pavlou a s dětmi Natálkou 
a Tobiáškem. O děti a celý majetek se přes den 
i  noc starala fenka Yara a želvička Dorotka. 

Jednou z novinek letošního roku bylo nové 
obsazení v kuchyni. O naše bříška se neustále 
staral kuchtík Alan s manželkou Radkou. Kdo 
si myslel, že na táboře zhubne, tak se mýlil. S 
Alanem to jednoduše nelze. Ze tří knedlíků se 
rázem a  jednoduše stalo šest. Nově obsaze-
no bylo také místo správce a toho se perfekt-
ně zhostil (a doufáme, že mu ten elán vydr-
ží hodně dlouho) pan Mirek. Splnil nám přá-
ní možná i nemožná. Další  ikonou  rekreač-
ní chaty byla bezesporu paní Marta, která se 
každý den starala o pořádek a čistotu. Všem 
patří velký dík. 

Letošním téma tábora znělo: „Karlosův 
svět- jeden velký svátek.“  Našim cílem bylo 
dětem přiblížit a nastínit svátky, tak jak se sla-
ví u nás  i ve světě. Svátkem, kterým jsme od-
startovali letošní tábor, byly VELIKONOCE. 
Pro děti byla připravena vajíčka, která moh-
ly dle vlastního uvážení ozdobit. Samozřej-
mě nechyběla ani tradiční pomlázka a polé-
vání děvčat vodou. Potom následovalo usilov-
né hledání zajíce v lese, který vlastně ani ne-
byl zajíc, ale plyšový tučňák.  Po několika-
leté odmlce, kdy nám počasí nepřálo, jsme se 
mohli vydat  PRVOMÁJOVÝM průvodem 
na Lysou horu. Na tuto dlouhou cestu (cca 
30 km) nám kuchtíci připravili výtečné balič-
ky, kde samozřejmě nechyběl řízek. 

Tuto náročnou procházku všichni bez výjim-
ky zvládli a ten, kdo by si myslel, že to děti 
unavilo, se mýlil!!! SILVESTR, který násle-
doval, se odehrával ve velkém stylu. Vyzdo-
bili jsme si jídelnu, kde se potom uskutečni-
la sváteční diskotéka, na kterou všichni čeka-
li. Pořádně jsme si to užili a pobavili se. Před 
půlnocí jsme se odebrali na terasu, kde jsme 
si při ohromném ohňostroji připili na „Nový 
rok“. (Samozřejmě nealkoholickým malino-
vým šampaňským.) Mezi další svátky jsme  
zařadily DEN DĚTÍ A ZVÍŘAT. Na chatě 
jsme přivítaly mužorety z Bolatic, kteří nám 
předvedli něco ze svého repertoáru a sklidi-
li od dětí velký aplaus. Děti tak mohly nasbí-
rat inspiraci pro vymýšlení vlastní taneční se-
stavy do táborové spartakiády. Na svátek PÁ-
LENÍ ČARODĚJNIC si děti mohly zase na-
příklad vyzkoušet složitou jízdu na koštěti, 
při které jsme zažili nemálo legrace. Na další 
svátek HALLOWEEN si děti opracovaly me-
louny na nádherné svícny s motivy čarodej-
nic, hvězd či obličejů. Tyto svícny jsme poté 
použily na stezku odvahy, která byla letos 
jen pro odvážné. Dokonce i někteří vedou-
cí měli strach. A po stezce odvahy to začalo. 
Ano, nejočekávanější svátek v roce - VÁNO-
CE. Na děti čekal ještě téže noci v jídelně vel-
ký, nazdobený, osvětlený vánoční strom. Spo-
lečně jsme si u prskavek zazpívali koledy a šlo 
se na kutě. Ráno jsme se probudili do“ mrazi-
vého dne“. Teploměr  ukazoval + 36°C a všu-
de byly 2 metry sněhu. Nás to ale nezaskoči-
lo. Měli jsme připravené běžky a boby, na kte-
rých se soutěžilo. Večer byla připravena štěd-
rovečerní večeře. Tu dětem rozdávali losi z ce-
lého světa v čele s dědou Mrázem. 

Mimo svátků jsme letos samozřejmě neo-
pomněli ani na tradiční aktivity. Při branném 
závodu si děti vyzkoušely mnoho zajímavých 
disciplín, mezi které patřila například střelba 
ze vzduchovky, odhad vzdálenosti nebo  le-
tošní netradiční zdravověda. Vítězové, v jed-
notlivých kategoriích byli odměněni medailí. 
Samozřejmě ani letos si nenechal ujít Hamer-

skou olympiá-
du sám velký 
a velmi popu-
lární CH. A. 
Pomeranč se 
svou chotí To-
masou. Slav-
nostně zaháji-
li olympijské hry. Náročná olympiáda byla za-
končena maratónem. Nechyběl ani táborák, 
u kterého se zpívalo, a předváděly se scénky. 
Letos poprvé se za velkého ohlasu dětí usku-
tečnila módní přehlídka s volbou miss tábo-
ra. Děvčata se pečlivě vyfikla a odprezentova-
la nám své outfity i netradiční úletové mode-
ly.  Pozvání na tuto akci přijala také hvězda 
showbyznysu, Ilonka Csáková, která vystou-
pila  na Hamrech se svými největšími hity. 
Mezi další aktivity patřily například oddílové 
hry, kde děti soutěžily mezi sebou v družstvu. 
Ty nejšikovnější dostaly za svůj výkon diplom 
a malý dáreček. Jelikož nám celých 14 dní 
přálo počasí, zorganizovali jsme také vodní 
bitvu s balónkama a následné koupání v bazé-
nu, kde se děti pořádně vyřádily. Také borův-
ky jsme stihli nasbírat a to v rekordním čase. 
Z nich nám udělal pan Alan skvělé knedlíky, 
ze kterých se mnozí olizují ještě teď.

A tímto se našich 14 dnů v Hamrech poma-
lu ale jistě naplňovalo. Poslední den byl svým 
tématem nejsmutnější, jelikož nastalo zhod-
nocení celého pobytu a loučení. Někteří neu-
drželi slzy, někteří byli smutní.  Byli vyhláše-
ni nejlepší táborníci a také nejlepší družstvo, 
které získalo, za své velmi těsné vítězství, dort. 
Tímto byly všechny ceny uděleny a mohla za-
čít závěrečná diskotéka, která trvala do pozd-
ních nočních hodin.

Na závěr nezbývá než poděkovat všem, kte-
ří se těch nádherných 14 dnů účastnili a hlav-
ně Karlovi, protože díky němu má tento tábor 
takovou skvělou pověst a ten správný pozi-
tivní náboj. Doufáme, že příští rok se sejdem 
zase. „PROTOŽE PRÁZDNINY BEZ HA-
MER, NEJSOU PRÁZDNINY!!!“

Za celou posádku Hamerského tábora 2010 
Váš Honza



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Konkrétní představa o našem projektu se začala rýsovat na podzim  
roku 2008, kdy jsme jako škola byli osloveni polskou školou z Krzyza-
nowic o možné spolupráci. Nápad se nám velice zalíbil a začali jsme 
podnikat první kroky k vytvoření společného projektu, protože Dol-
ní Benešov a Krzyzanowice se nacházejí pouze 18 km od sebe, což je 
pro spolupráci ideální. Polská strana podala svůj projekt před námi 
a my oficiálně v březnu 2009. Náš projekt jsme nazvali „Poznáváme 
své sousedy“ a hlavním cílem bylo poznat vzájemně kulturu obou ná-
rodů, navázat nová přátelství mezi dětmi, zasportovat si, realizovat 
společná setkání, výlety,….

Slavnostní zahájení spolupráce mezi našimi školami jsme napláno-
vali na akci „Dětský den“ v Dolním Benešově, aby široká veřejnost byla 
informována o celém projektu (tato akce nebyla financována z projek-
tu). Ke slavnostnímu podpisu spolupráce došlo v neděli 7.6. 2009 za 
přítomnosti ředitelek obou partnerských škol a místostarosty Dolního 
Benešova. Tímto aktem byla odstartována celá plejáda aktivit realizo-
vaných z našeho projektu a financovaných ze zdrojů Evropské Unie a 
rozpočtu města Dolní Benešov.

V rámci projektu „Poznáváme své sousedy“ jsme realizovali pět akti-
vit (polský partner v rámci svého projektu také 5 aktivit).

První aktivitou byla dvoudenní cyklistická akce. V první části jsme 
vyjeli do Polska a to 15.6. 2009. Patnáct dětí z Dolního Benešova a 2 vy-
učující si nazdobili kola vlastnoručně vyrobenými vlaječkami Evrop-
ské Unie, Polska a České republiky a vyjeli za svými kolegy do Krzyza-
nowic. Hlavním účelem akce bylo poznat zajímavá místa v okolí Krzy-
zanowic, nafotit je, zjistit souřadnice GPS a použít potom na tvorbu CD 
„Kapesního průvodce“. Když jsme přijeli do partnerské školy, byli jsme 
přivítáni vedením školy, představeni polským dětem a pak jsme již vy-
razili na „poznávačku“ neskutečně krásných míst kolem Krzyzanowic. 
Začali jsme klášterem v Krzyzanowicích, který dnes slouží jako sanato-
rium a kolem něj je nádherný park. Dále jsme pokračovali kolem ryb-
níků do Tworkova, kde jsme navštívili historický mlýn včetně komplet-
ní prohlídky a ukázek funkčnosti mlýna panem majitelem. Další za-
stávkou byl kostel v Tworkově, který ukrývá v kryptě sarkofágy původ-
ních majitelů panství. Kostelem nás provedl pan kostelník a mluvil tak 
krásně česko-polsky, že mu rozuměli opravdu všichni. Návštěva kostela 
byla opravdu velkým zážitkem. Potom jsme zavítali na zříceninu zám-
ku v Tworkově, která je také krásným romantickým místem, jež sto-
jí za shlédnutí.

Druhá část cyklistické akce se konala 8.9. 2009 v Dolním Benešově. 
Počasí bylo v tento den ideální a tak jsme mohli přivítat naše kamará-
dy z Krzyzanowic u nás v Dolním Benešově. Dojeli téměř na čas pod-
le plánu a po malém pohoštění formou svačinky a občerstvení jsme vy-
jeli poznávat Dolní Benešov a jeho okolí. První zastávkou byl kostel sv. 
Martina, kde nás provedl pan farář a povykládal o historii i současnosti 
kostela. Všem dětem dal na památku brožury o kostele. Další v pořadí 
byl „zámek“ v Dolním Benešově, který dnes slouží jako budova Měst-
ského úřadu a školka. Tam nás přijal přímo pan starosta města Mar-
tin Štefek v obřadní síni a také nás seznámil s historií objektu i celého 
města. Rovněž děti provedl po celém objektu a na památku jim věno-
val malé dárečky. Hned poté jsme se dostali na sádky v Dolním Bene-
šově u rybníka Nezmar, kde jsou chovány mnohé druhy ryb. Pan prů-
vodce nás provedl celým areálem, seznámil nás s chovem a děti tak zís-
kaly velmi zajímavé zkušenosti a poznatky. Dále jsme pokračovali po 
cyklostezce kolem rybníka a štěrkovny až do Háje ve Slezsku, kde jsme 
navštívili Muzeum veteránů aut a motocyklů, které je soukromou sbír-
kou. Pan majitel nám předem zajistil kompletní prohlídku celého areá-
lu a děti tak viděly auta a motocykly mnoha značek z různých států svě-
ta. Na tomto místě na nás opravdu „dýchla“ historie. Po prohlídce jsme 
se vydali cestou do Jilešovic a poté po krásné cyklotrase přes tzv. Tře-
tí hráz zpátky do Dolního Benešova. Ve škole nás čekal výborný oběd 
a po obědě jsme se s našimi kamarády rozloučili a oni pokračovali zpět 
do Polska.

Druhou aktivitou dle našeho projektu byla exkurze v jaderné elekt-
rárně v Dukovanech a návštěva Dinoparku ve Vyškově. Původně jsme 
měli domluvený termín exkurze na 15.9.2009, ale během prázdnin nám 
volali z informačního centra elektrárny a poprosili nás o změnu ter-
mínu na 16.9.2009, neboť v původním termínu potřebovali vyjít vstříc 
akci Univerzity z Českých Budějovic. Souhlasili jsme a paní nám řekla, 
že díky tomuto ústupku nás pustí i na velín elektrárny, kam se normál-
ně nevodí. Vyjížděli jsme v brzkých ranních hodinách a děti hned po 
malém „rozkoukání“ mezi sebou vedli bohatou konverzaci. V autobuse 
se začínaly vyvíjet budoucí velmi dobré kamarádské vztahy, děti si za-
čaly navzájem poslouchat svou hudbu na MP3 a vyměňovat si E-mai-
lové adresy. Nepříjemné překvapení nás čekalo několik kilometrů před 
Brnem. Začala se tvořit kolona a na ukazatelích se objevily zprávy, že se 
stala na D1 vážná dopravní nehoda. Provoz se sunul skutečně krokem a 
my jsme začali nabírat velké zpoždění, ačkoli jsme si dali dostatečný ča-

Projekt 

„POZNÁVÁME 

SVÉ SOUSEDY“
Projekt je financován v rámci Operačního 

programu přeshraniční spolupráce Česká re-
publika- Polská republika 2007-2013, Fond 
mikroprojektů v Euroregionu Silesia

V měsíci září jsme oficiálně ukončili rok a 
půl trvající projekt spolupráce mezi naší Zá-
kladní školou v Dolním Benešově a partner-
skou školou v polských Krzyzanowicích. Ten-
to projekt přinesl dětem celou plejádu akcí na 
obou školách, děti navázaly nové přátelské 
vztahy a během soutěží děti získaly spoustu 
krásných cen a pamětních materiálů (blíže je 
popsán projekt ve článku níže).  Ve spoluprá-
ci s partnerskou školou budeme i nadále po-
kračovat, pokusíme se sestavit nový projekt, 
protože se nám všem velmi líbil a splnil naše 
očekávání.

Mgr. Leon Hahn
koordinátor projektu

Partnerská škola z Polska:  Zespól szkól ogólnoksztalcacych w Krzyzanowicach



sový náskok. Nicméně těsně před Brnem jsme 
projeli kolem oné nehody a už se zdálo, že vše 
ještě stihneme. Bohužel se asi po jednom uje-
tém kilometru vytvořila nová kolona, proto-
že na dálnici, jak jsme později zjistili, vytekla 
z cisterny jakási chemikálie a hasiči ji museli 
odsát. To už jsme věděli, že na čas asi nedoje-
deme. Telefonicky jsme informovali infocen-
trum jaderné elektrárny o našem zpoždění a 
bylo nám sděleno, že se nic neděje, počkají na 
nás, ale bohužel asi nebudeme moci absolvo-
vat prohlídku velína, ale jen to co bylo původ-
ně v plánu. Situace v autobuse začala být ještě 
vážnější, když se mnohým dětem začalo chtít 
na záchod a nebyla šance někde zastavit. Para-
doxní je, že právě v této kritické situaci se kon-
verzace mezi dětmi obou národů rozjela sku-
tečně naplno a děti vytvořily jeden velký tým. 
Za Brnem jsme na Benzině konečně na chví-
li zastavili a potom už pokračovali urychleně 
do Dukovan. Jak se později ukázalo, to nej-
horší již bylo skutečně za námi a už nás če-
kala samá příjemná dobrodružství a zážitky. 
V jaderné elektrárně jsme nejprve shlédli in-
struktážní film a poté jsme se vypravili na ces-
tu celého palivového systému elektrárny. Děti 
viděly uranovou rudu od těžby po zpracování 
až k trvalému uložení. Mohli jsme se podívat 
do modelu jaderného reaktoru i sáhnout si na 
mnohá zařízení potřebná pro chod elektrár-
ny. Protože v Polsku nemají žádnou jadernou 
elektrárnu, byl to pro naše kamarády z Krzy-
zanowic velmi „tajemný“ zážitek. Po exkurzi v 
Dukovanech jsme se vypravili do Vyškova do 
tamního Dinoparku. Nejprve jsme měli v re-
stauraci společný oběd a potom jsme vešli do 
areálu. Dinopark má 2 části- Zoopark a Di-
nopark, mezi kterými návštěvníky vozí „Di-
noexpres“. Děti byly z obou areálů nadšené. V 
zooparku je možné se místy pohybovat přímo 
mezi zvířaty, což pro mnohé bylo fascinující. 
V dinoparku jsou zase modely zvířat doprová-
zeny akustickými efekty, což vytváří tu správ-
nou prehistorickou atmosféru. Tato aktivita, 
ačkoli byla velmi náročná, měla pro náš pro-
jekt obrovský přínos, vytvořila se nová přátel-
ství, užili jsme si legrace, rozvinula se komu-
nikace a děti na ni budou ještě dlouho vzpo-
mínat.

Hned následující den 17.9.2009 se kona-
la třetí aktivita našeho projektu- Environ-
mentální akce se společností Vita v Ostravě. 
Jelikož jsme si vybrali 2 tématicky zaměřené 
akce- Hajdy na haldy a Kudy tekla řeka pro 
celkem 80 dětí(40 ČR a 40 Pl), nemohly být 
z personálních důvodů společnosti Vita usku-
tečněny v jeden den, ale ve 2 dnech, tedy 17.9. 
a 18.9. 2009. Akce „Kudy tekla řeka“ se usku-
tečnila 17.9.2009 a zúčastnili se jí žáci 6.roční-
ku naší školy a školy partnerské. Cílem akce 
bylo kromě rozvoje vzájemné komunikace 
také poznání ekologického dopadu těžby uhlí 
v našem kraji na přírodu a dopady na život-
ní prostředí spojené s úpravou toků řek, kon-
krétně řeky Odry což se dotýká obou našich 
družebních městeček. Děti dostaly spoustu 
zajímavých úkolů a formou „zdravého“ sou-
těžení si odnesly mnoho nových informací a 
poznatků. Velmi dobré bylo, že družstva byla 
česko-polská, což podpořilo vzájemnou ko-
munikaci.

18.9.2009 se konala 2.část environmentální 
akce- „Hajdy na haldy“, které se zúčastnili dal-
ší žáci 6. ročníků obou škol. Cílem akce bylo 
pozorování uložišť odpadů spojených s těžbou 
uhlí na haldách v praxi. Děti byli opět rozdě-
leni do smíšených týmů a dostávali průběžně 
úkoly, které museli v terénu plnit a ověřovat. 
Na závěr jsme se všichni vypravili na samotný 

vrchol haldy Ema, kde děti pozorovali úniky 
plynu z pod haldy a děti si na památku odlily 
ze sádry prahistorický předmět. Po ukončení 
obou ekologických akcí jsme naše kamarády z 
Polska pozvali na oběd do naší školy.

V pořadí čtvrtou aktivitou našeho projek-
tu byl Sportovní den v Dolním Benešově. Ten 
se konal 23.4.2010 v areálu hlavní školy v Dol-
ním Benešově a v areálu naší „červené školy“. 
Celá akce byla realizována pro 40 dětí z Dol-
ního Benešova a 40 dětí z Krzyzanowic. Ač-
koli počasí v předcházejících dnech nebylo 
vůbec příznivé, 23.dubna byl nádherný den. 
Naši polští přátelé přijeli v plném počtu a tak 
se mohlo začít sportovat. V 9 hodin proběh-
lo slavnostní zahájení celé akce, zazněla hym-
na Evropské Unie a všechny sportovce kro-
mě vedení školy přivítal také starosta Dolní-
ho Benešova. Děti jsme rozdělili na 2 skupi-
ny- mladší a starší děti, mladší se přesunuli na 
„červenou školu“ a starší zůstali v areálu Hlav-
ní školy. Mladší děti soutěžily v různých tra-
dičních i netradičních disciplínách přizpůso-
bených jejich věku (skok v pytli, běh mezi ku-
žely, zdolávání překážek, softtenis, běh s míč-
kem na raketě,….Po ukončení těchto disci-
plín šly děti na zasloužený oběd a poté je če-
kala návštěva Akvaparku v nedalekých Krava-
řích. Ačkoli byly děti po sportování vyčerpa-
né, ve vodě okamžitě ožily a byly připraveny 
zvládnout ještě pár disciplín ve vodě. Pro hod-
nocení akce použiji slova jednoho ze zúčast-
něných žáků: „Bylo to fakt bomba“.

Starší žáci po rozdělení do smíšených druž-
stev absolvovali klasické disciplíny- fotbal, 
florbal, badminton, skok přes švihadlo, jízdu 
zručnosti na kole a vybíjenou. Ve všech disci-
plínách děti závodily velmi svědomitě, ale zá-
roveň čestně. Dopředu byly děti motivovány, 
že není důležité vyhrát, ale zúčastnit se a po-
bavit se se svými kamarády. Veškeré disciplí-
ny byly postaveny tak, aby si každé dítě od-
neslo nějakou cenu. Navíc jsme měli vyrobené 
krásné diplomy na památku na tuto akci. Po 
skončení soutěží čekal na starší děti také oběd 
a potom jsme se vypravili na malou procház-
ku po Dolním Benešově, než přijedou mladší 
žáci z plavání. Odpoledne jsme rozdělali tábo-
rák, děti zpívaly, tancovaly i sportovaly a pak 
jsme naše hosty pohostili výbornými pečený-
mi klobásami.

Poslední pátou akcí v rámci našeho projek-
tu byl „Dětský den“ v Dolním Benešově. Ten 
se konal po schválení v náhradním termí-
nu dne 11.6. 2010 v areálu naší školy. Původ-
ní termín jsme museli zrušit na žádost polské 
strany. Jak se ukázalo posléze, naštěstí jsme 
jej posunuli, protože v původním termínu u 

nás zuřily povodně a celý školní areál včet-
ně víceúčelového hřiště byl pod vodou. Dět-
ského dne se zúčastnili všichni žáci naší školy 
a 90 dětí z Polska s učitelským doprovodem. 
Na úvod zazněla opět hymna Evropské Unie 
a Dětský den poté zahájil koordinátor projek-
tu, vedení školy a pan starosta Dolního Be-
nešova. Akce byla určena pro širokou veřej-
nost, rodiče se mohli přijít podívat na své děti 
při soutěžích a povzbudit je. Jsme rádi, že při-
šla spousta rodičů z České republiky i z Pol-
ska a děti tak měly správnou chuť se ukázat. 
Celá akce byla pojata jako „Hry bez hranic“. 
Děti soutěžily opět společně ve velmi zvlášt-
ních soutěžních disciplínách- běh na lyžích ve 
výstroji po umělé trávě, skládání obrazců z ví-
ček PET lahví, odlévání vody,….Také některá 
družstva spolu sehrála utkání ve fotbalu, flor-
bale, hrál se badminton, ringo, jezdilo se na 
kole,…Ze všech těchto soutěží si děti odnesly 
krásné ceny, které byly zakoupeny z projektu 
(trička, ledvinky, batohy, CD Kapesního prů-
vodce, průpisky) a také diplomy z rukou pana 
starosty a koordinátora projektu. Po hlavních 
soutěžích se celý areál rozdělil na malá sta-
noviště, kde si děti mohly v různých disciplí-
nách vyhrát spoustu sladkých odměn. Plejá-
da soutěží byla opravdu pestrá a na své si při-
šly mladší i starší děti. Své kamarády z Pol-
ska jsme opět pohostili obědem a malou veče-
ří. Tato akce splnila svůj význam na jedničku, 
protože kromě bohaté konverzace mezi dět-
mi, se rozvinula i konverzace mezi rodiči, kte-
ří se akce zúčastnili, a bylo opravdu moc ve-
selo.

V globálu projekt hodnotíme jako velmi 
podařený, povedlo se naplnit to hlavní mot-
to projektu „Poznáváme své sousedy“, vznik-
ly nové vazby mezi dětmi, rodiči i kanto-
ry. Projekt byl skvělým startem pro navázání 
další spolupráce mezi oběma školami, kterou 
budeme nadále rozvíjet. Podařilo se navázat 
nové kontakty mezi dětmi, rodiči i mezi kan-
tory a vzniklo mnoho kamarádských vztahů.  
Na každou akci budeme všichni ještě dlouho 
vzpomínat, protože se opravdu vyvedly.Vždyť 
ty stovky rozesmátých dětských tváří po celou 
dobu trvání projektu jsou tím nejlepším hod-
nocením pro všechny.

Náš polský partner pro nás v rámci svého 
projektu připravil průběžně také zajímavé ak-
tivity. Tvořili jsme spolu česko-polsko- ně-
mecko- anglický slovník, byli jsme na 2 denní 
akci „Dny sportu“, přivítali jsme naše kamará-
dy na našem Dni dětí 2009, absolvovali jsme v 
polské škole „Dny jazyků“ a účastnili jsme se 
závěrečné akce u příležitosti ukončení projek-
tu z polské strany.

Nový školní projekt „Nová škola 2010“
Počátkem měsíce října byl na naší škole vytvořen projekt v rámci Operač-

ního programu Vzděláváním pro konkurenceschopnost zaměřený především 
na inovaci a rozšíření informačních a komunikačních technologií na škole a 
na podporu rozvoje přírodovědných předmětů. Hlavním cílem bude vybavit 
všechna pracoviště školy moderní technikou pro efektivní a moderní vzdělá-
vání. V rámci projektu může naše škola získat až 1 700 000 Kč.

Připravujeme sice aplikaci moderní techniky do našich školních budov, ale 
na hlavní škole se již v současné době stále častěji setkáváme s problémy s elek-
troinstalací. Je již ve špatném technickém stavu a bývá velmi často přetížena. 
Proto bychom byli moc rádi, kdyby se v příštím roce povedl plánovaný záměr 
Města s výměnou stávající elektroinstalace za novou. Potom bychom rádi náš 
projekt realizovali a naše škola by byla zase o něco „modernější“.

Mgr. Leon Hahn
koordinátor projektu



V září tohoto roku jsem dostal možnost zúčastnit se jako vedou-
cí Klubu malých debrujárů při ZŠ Dolní Benešov šestidenní cesty do 
Anglie.  Celá akce se konala na základě pozvání  ředitele High school 
Bexhill  pana Michaela P. Conna. 

Hlavním cílem cesty byla návštěva nejmodernější školy v Anglii a 
troufnu si říci, že i v celé Evropě. Tuto školu v listopadu tohoto roku ofi-
ciálně otevře anglická královna a bude sloužit 900 žákům. Jedná se o ne-
skutečně vybavený komplex, ve kterém se bude učit podle zcela nové 
školní koncepce. Kdo by se domníval, stejně jako já, že Anglie je velmi 
konzervativní zemí včetně školství, asi by se v této škole velmi divil. Na 
škole jsme absolvovali seminář, který nám celou novou školní koncep-
ci blíže specifikoval a musím uznat, že jde o velmi zajímavý, i když pro 
naše české poměry velmi neobvyklý, styl vzdělávání. Panu řediteli jsem 
ve škole předal na památku tričko s logem naší školy a knihu o Opavsku.

Samozřejmě jsme netrávili celý čas jen ve škole v Bexhillu, ale měli 
jsme možnost navštívit mnoho památek. Úžasná byla návštěva kated-
rály v Canterbury, univerzitního komplexu v Cambridge, celé řady pa-
mátek v Londýně včetně slavného Toweru,….Velmi  mě zaujalo mu-
zeum vědy v Londýně, které mě překvapilo svou  bohatou zásobou 
památek z oblasti vědy a techniky, i pavilony, ve kterých si veřejnost 
může mnoho zařízení vyzkoušet.  Dále jsme navštívili největší letec-
ké muzeum Evropy v Duxfordu, které bylo také velmi zajímavé. Nako-
nec jsme se dostali až k moři do města Hastings, kde se ti nejodvážněj-
ší  okoupali  v moři. Každopádně to byla pro mě i pro ostatní vedoucí 
debrujárů velmi zajímavá a poučná „expedice“.

Mgr. Leon Hahn
Vedoucí KMD ČR

EXPEDICE VELKÁ BRITÁNIEEXPEDICE VELKÁ BRITÁNIE

ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 

V ZÁBŘEHU 



Vítěz celé výstavy: 
Novofoundlandský pes LITTLE BEARS PARIS (144) 

maj. G+A Holleschovi, chov. Michaela Santi 
Nejhezčí pár: 
1. Shit-Zu SECRET LIGHT PREMIUM BOHEMIA (230) ISHAN-

NY MORAVIA CLÉR (231) maj. Olga Michlová 
2.Border kolie LUCKY FOR YOU BROADVAY (103) ALLA DIA-

MOND DREAM OF JOY (105) maj. Lenka Obrácejová 
3.Knírač malý CH. HELLOWEEN ANDROIS (164) JCH. GOLDEN 

GATE CARBONEUM (167) maj. Jendřejčíková Kateřina 
Nejkrásnější štěně:
1. Knírač malý EL DORAD DANIELA´S GENUS (163) maj. Zdeň-

ka Steckerová, chov. Daniela Chrástecká
2. Belgický ovčák CONDOR BOHEMIA ATEVY (85) maj. Monika 

Žabková, chov. Vladimír Košťál
3. Shih – Tzu ADONIS MIRIMBO (228) maj. Pavla Sněhotová, 

chov. Karin Chrastinová 
Nejkrásnější dorost
1. Beauceron AKIM Z AGÁTOVÉHO DVORA (84) maj. Alena 

Kanková, chov. Jana Veselá
2. Sibiřsky Husky SILVER MISHKA FORJANA (32) maj. Jan Bra-

dáč, chov. Karla Forajtová
3. Čivava EIMI SRDCE EVROPY (184) maj. Anna Zajaczova, chov. 

Tomáš Pchálek 
Nejkrásnější mladý pes: 
1. Bernský salašnický pes COLLIN COLTON BERMONDO BO-

HEMIA (155) maj. Jaroslav Banszel, chov. Kateřina Pavlisová
2. Shih – tzu CARAMELO JANTAR MORAVY (229) maj. Pavla 

Sněhotová, chov. Iveta Stehnová
3. Kolie dlouhosrstá VISION IN BLUE AFRICAN GOLD (119) maj. 

Iveta Bálková, chov. Bc. Jitka Dreslerová 
Nejkrásnější mladá fena
1. Rottvajler ASHLEY VOM SCHWARZEN GLUCK(147) maj. + 

chov. Martina Krasenská 
2. West highland White terier MIA OF SURPRISWE (28) maj. Ka-

mila Golinska, Annamaria Vizmathy
3. Shih -Tzu ISHANNY MORAVIA CLÉR (231) maj. + chov. Olga 

Michlová 
Nejkrásnější pes – krajský vítěz: 
1. Svatobernardský pes dlouhosrstý FÁBIO OD NATÁLKY (174) 

maj. Marie Skřontová, chov. Alena Ludwigová
2. Knírač malý černý GOLDEN GATE CARBONEUM maj. Kateři-

na Jendřejčíková, chov. Hana Skotáková
3. Novofoundlandský pes NORKOS IRISH MIST (145) maj. Paulus 

Vaitekunas, chov. Leontiev 

Nejkrásnější fena – krajský vítěz: 
1. Novofoundlandský pes LITTLE BEARS PARIS (144) maj. G+A 

Holleschovi, chov. Michaela Santi
2. Československý vlčák JESI Z NÁVRŠÍ (217) maj. Lucie Kwasnico-

vá, chov. Vladimír Menoušek
3. Akita-inu UTTORI Z BAMBUSOVÉHO HÁJE (221) maj. Bože-

na Mikulková, chov. Josef Wolf

Nejkrásnější veterán: 
1. Lakeladn terier ICH. ALAN IRINGA (24) chov. + maj. Irena Ku-

charčíková
2. Německý špic střední nové barvy ICH. EMÍR ORANŽOVÝ STÍN 

(224) maj. Jana Sadivová, chov. Anna Jechová
3. Belgický ovčák – Tervueren VALMONT RUDOLFOVSKÁ SKÁ-

LA (90) maj. Robert Anderka, 
chov. Pavel Matuška 

Junior Handling 1. Kategorie 
Border kolie - Veronika Ho-

ráková
Bernský salašnický pes - Leo-

na Steckerová
Knírač - Sára Steckerová

Junior Handling 2. Kategorie
Anglický setr - Tereza Škro-

bánková

VÝSLEDKY KRAJSKÉ VÝSTAVY V DOLNÍM BENEŠOVĚ 12.9.2010  



Šachový klub TJ MSA Dolní Benešov ve 
spolupráci s tělovýchovnou komisí ZV OS 
KOVO MSA a.s., kulturním domem D.Be-
nešov, MKŠS a OŠS Opava, uspořádal v so-
botu 18. září 2010  v kulturním domě ote-
vřený mezinárodní turnaj v rapid šachu . 
Byl to již 24.ročník Memoriálu Karla Os-
mančíka a letos byl poprvé zařazen do seri-
álu GRAND PRIX ČR ( 10 největších turna-
jů ). Pro členy MKŠS byl turnaj i oficiálním 
krajským přeborem v rapid šachu a pro hrá-
če okresu Opava okresním  přeborem.

 Turnaj zahájil již tradičně starosta našeho 
města Martin Štefek. Hrálo se na 9 kol, švý-
carským způsobem, 15 minut na partii pro 
každého hráče a řízen byl počítačem. Vý-
sledky, boje na první šachovnici a zajímavé 
momenty, byly promítány na velkoplošném 
plátně. Letošního ročníku turnaje se zúčast-
nilo rekordních 132 šachistů a šachistek ze 
tří zemí. 

Po dramatickém průběhu už popáté v his-
torii turnaje zvítězil velmistr Petr Velička z 
Ostravy. 

V turnaji získal stejně jako druhý Polák 
Marcin Valach z Ratiboře 7,5 bodů , ale měl 
o 1,5 bodů lepší pomocné hodnocení. Dal-
ších 5 hráčů pak získalo 7 bodů. Nejlépe z 
nich byl na tom IM Serguei Vesselovský, kte-
rý porazil v pomocném hodnocení velmistra 
Roberta Cveka a fide mistra Tadeáše Krieb-
la. Tento domácí talentovaný odchovanec a 
úřadující mistr ČR do 16 let, který nastoupil 
poprvé v tomto turnaji pod hlavičkou BŠŠ 
Frýdek-Místek, se stal zároveň nejlepším ju-
niorem do 20 let a mládežníkem do 16 let. V 
krajském přeboru obsadil velmi pěkné třetí 
místo. Nejlepší ženou v turnaji se stala pol-
ská velmistryně Karina Szcepkowská, kte-
rá obsadila celkové 9. místo a těsně porazi-
la další velmistryni, Slovenku Zuzanu Boro-
šovou. Okresním přeborníkem se stal celko-
vě čtrnáctý Karel Záleský ze Slezanu Opava, 

24. ROČNÍK MEZINÁRODNÍHO 24. ROČNÍK MEZINÁRODNÍHO 

ŠACHOVÉHO TURNAJEŠACHOVÉHO TURNAJE

Vítěz turnaje Petr Velička a domácí hráč Pavel RakúsVítěz turnaje Petr Velička a domácí hráč Pavel Rakús

Nejmladší účastníci turnajeNejmladší účastníci turnaje

před reprezentanty ŠK TJ MSA Dolní Bene-
šov - Pavlem Kozákem ( celkově 21.) a Pav-
lem Rakúsem ( celkově 22.)  Nejlepším mlá-
dežníkem do 12 let byl vyhlášen domácí hráč 
Marek Janoš.  Kompletní výsledkovou listinu 
a fotky z turnaje najdete na stránkách ŠK TJ 
MSA D. Benešov:  http://sachy-msa.dolnibe-
nesov.net/. 

Na finančním a materiálovém zabezpeče-
ní tohoto turnaje se podíleli: kulturní dům 
a město Dolní Benešov, MKŠS Ostrava, OŠS 
Opava, MSA a.s. a její ZV OS KOVO, pro-
jekční ateliér Martin Habina, ing. Tomáš 
Vavřínek – projektování, CEDRUS – Lubo-
mír Suchánek, masokombinát Masoma – 
Klemens , Rudolf Kriebel-JEŘÁBY a všich-
ni zaměstnanci KD, kteří pomohli uspořádat 
tuto jednu z největších sportovních a spole-
čenských akcí v Dolním Benešově.

 Výše jmenovaným sponzorům děkuje-
me za podporu tohoto tradičního  turna-
je. 

Radomír Vavřínek



POZNÁVÁMÉ RODÁKY

Rodina Hoffmannova, nám. C. Lelka 69, rok 1917

Před továrnou Holuscha (nyní MSA a.s. Dolní Benešov) slečna majitelka s s vedoucími a mistry. Vlevo od ma-
jitelky p. Vilibald Holeček (okolo roku 1935).

Zleva pí Hilda Šťastná, pí Řehová a pí Terezie Ho-
lečková (okolo roku 1957)

VÝLOV RYBNÍKU NEZMAR



PIVNÍ SLAVNOSTIPIVNÍ SLAVNOSTI

Jedna z nejúspěšnějších českých kapel 
dneška skupina Vypsaná fixa bude hlavní 
hvězdou prosincové hudební nadílky Rocko-
vé vánoce, která se tradičně uskuteční v Kul-
turním domě v Dolním Benešově a to 3. pro-
since 2010. Návštěvníci se mohou těšit i na 
veselý punk v podání rakouské party Jack 
Disconnect, které ve své vlasti patří k nejvy-
hledávanějším skupinám.

Program rockové nadílky bude letos mezi-
národní.Kromě rakouské hvězdy se představí 
i polská formace Pink Elephant. „Připravuje-
me projekt rozsáhlejší spolupráce s polskými 
pořadateli. Toto je jeden z prvních výsledků 
naší práce,“ sdělil pořadatel akce David Mo-
ravec s tím, že na programu budou i dvě míst-
ní kapely. Velké podpory fanoušku se těší již 
stálice moravskoslezské hudební scény kape-
la Helpness. Těšit se návštěvníci mohou i na 
rockovou partu RDT, která tradici Rockových 
Vánoc před 15 lety založila. 

Nejen na hudební zážitky ale pořadatelé lá-
kají návštěvníky. Během programu Rocko-
vých Vánoc totiž zveřejní část programu při-
pravovaného sedmého ročníku festivalu Štěr-
kovna Open Music a navíc v Dolním Bene-
šově slavnostně odstartují předprodej vstu-
penek. „Zájemci si je budou ,moci koupit za 
speciální vánoční slevu,“ uvedl spolupořada-
tel festivalu Petr Breitkopf.

ROCKOVÉ VÁNOCE S VYPSANOU FIXOU 

A JACK DISCONNECT (RAKOUSKO)

Vstupenky na Rockové Vánoce jsou už 
nyní k dostání v síti Ticketstrem. V předpro-
deji jsou k mání za 190 korun. Na místě bu-
dou stát 250 korun. Veškeré informace zájem-

ci najdou na stránkách www.sterkovnamusic.
com či na profilu festivalu na sociální síti Fa-
cebook.

David Moravec

PIVNÍ SLAVNOSTIPIVNÍ SLAVNOSTI



KULTURNÍ DŮM DOLNÍ BENEŠOV
Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov, kultura@dolnibenesov.cz, tel.: 553 651 159

Středa 3.11. Kurz společenského tance

Čtvrtek 4.11. Divadlo Věž Brno
v 10 hod. – představení pro děti

Úterý 9.11. Výbor SPCCH

Středa 10.11. Kurz společenského tance

Pátek 12.11. Taneční akce Rádia Hellax

Sobota 13.11. Koncert DOLBENDU 
  – koncert a taneční večírek

Středa 17.11. Kurz společenského tance

Pátek 19.11. Setkání s přáteli pořádá SPCCH

Sobota 20.11. Křest nového DVD Míša 
  a mažoretky Excelent

Neděle 21.11. Akademie ZŠ v Dolním Benešově

Středa 24.11. Kurz společenského tance

Pátek 26.11. Taneční závěrečná Kurzu 
  společenského tance 
  – hraje skupina Klasik

Neděle 28.11.  Adventní koncert
v 16.30  – účinkují žáci ZUŚ, dětský pěvecký sbor Nezmar
v kulturním 
domě

v 18 hod.  Slavnostní rozsvícení vánočního 
  stromu na náměstí C.Lelka, 
  občerstvení, pozounový kvartet

Středa 1.12. Travesti Show – Kočky z Prahy

Pátek 3.12. Rockové vánoce

Sobota 4.12. MIKULÁŠENÍ 
  – setkání dětí pod vánočním stromem na rynku, 
  zábavný program, občerstvení, připravili 
  „Dolnobenešovští rodiči“

Sobota 4.12. Předvánoční společenské setkání 
  firmy ISOTRA

Středa 8.12. Děti dětem – tradiční setkání zdravotně 
  postižených přátel Moravskoslezského kraje

Sobota 11.12.  Předvánoční setkání na rynku 
od 15 hod. – zveme všechny zájemce o stánkový prodej 
  (především občerstvení), rezervace stánků 
  tel.: 553651159

Pátek 17.12.  Předvánoční koncert Lenky Filipové
v 19 hod. 

Neděle 19.12.  Vánoční koncert Městského orchestru
v 16.30   mladých z Dolního Benešova, 

  diriguje Richard Novák
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Děkujeme všem, 
kteří i v letošním roce přispěli 

do zpravodaje svými texty i fotografiemi.

Jménem kulturního domu a redakce 
zpravodaje přejeme občanům 

Dolního Benešova tiché prožití vánočních 
svátků a ve zdraví a spokojenosti prožitý 

nový rok 2011.

Pondělí 20.12. Členská schůze SPCCH

Sobota 25.12. Štěpánská zábava 
  – pořádají „Dolnobenešovští rodiči“

Neděle 26.12. Diskotéka Jardy Malchárka

Sobota  Tradiční, neformální, neorganizované
1.1.2011, 0.10 setkání na rynku a sousedské přivítání  
  nového roku 

Na základě dlouhodobě obtížné komunikace mezi vedením 
kulturního domu a duchovním správcem dolnobenešovské far-
nosti se pořadatelé KD rozhodli, že adventní koncerty se letos s 
největší pravděpodobností nebudou konat v kostele sv. Martina 
v Dolním Benešově. Cítíme, že momentální spolupráce na spo-
lečných kulturních projektech je bohužel velmi problematická. 
Respektujeme, že pan farář má plné právo rozhodovat o smys-
luplnosti provozování duchovní hudby ve zdejším chrámu, na 
druhé straně je nám líto občanů, kteří si v perle barokní archi-
tektury v Dolním Benešově koncerty zatím nemohou vyslech-
nout.  

 Omlouváme se touto cestou všem příznivcům duchovní hud-
by, ale nechceme nadále vstupovat do situací, kdy vstřícnost a 
snaha se slušně se domluvit na společném vytváření kulturních 
akcí pro dolnobenešovské občany je považována za projev sla-
bosti a nekompetentnosti. 

Sice jsme dostali nabídky z jiných farností s možnostmi pořá-
dání koncertů, ale my věříme, že pro Dolní Benešov je to jen do-
časná situace a proto se pokusíme opět navázat smysluplný dia-
log s panem farářem. V případě, že dojde k dohodě, budeme ob-
čany informovat o konání adventních koncertů prostřednictvím 
plakátů, kabelové televize a městského rozhlasu. 

Jiří Siostrzonek
ředitel kulturního domu

ADVENTNÍ KONCERTY


